



Washington DC, 18 février 2022. Photo-souvenir. De gauche à droite : Kristalina Georgieva, Directrice générale du Fonds monétaire international, Andry Rajoelina, Président de la République de Madagascar, David Malpass, Président de la Banque mondiale

THE WORLD BANK

WHAT WE ARE | WHAT WE DO | WHERE WE WORK | IMPROVING PEOPLE'S LIVES | WORK WITH US

WASHINGTON | APRIL 19, 2022

Readout from World Bank Group President David Malpass's Meeting with President Andry Nirina Rajoelina of Madagascar

WASHINGTON, April 19, 2022 – Yesterday, World Bank Group President David Malpass met with President Andry Nirina Rajoelina of Madagascar, alongside International Monetary Fund Managing Director Kristalina Georgieva.

President Malpass expressed his sympathies on the loss of lives due to severe cyclones and affirmed the World Bank Group's (WBG) commitment to support Madagascar's crisis response, including through the Contingent Emergency Response Component (CERC) in the WBG's existing Madagascar portfolio, as well as additional funding available from the IDA Crisis Response Window. President Malpass emphasized the importance of diversifying agriculture and nutrition away from rice to reduce severe stunting rates.

President Malpass, Managing Director Georgieva, and President Rajoelina discussed the impact of the Russian invasion of Ukraine on Madagascar's economic situation through higher energy and food prices. President Malpass stressed the need to protect the poorest and most vulnerable through targeted and well-designed social safety nets.

President Malpass and President Rajoelina also exchanged views on the importance of diversifying Madagascar's energy mix away from heavy fuel oil (HFO) to improve both access to and affordability of electricity. President Malpass stressed the importance of moving away from unfavorable energy contracts that are costly to the budget and crowd out critical social spending.

President Malpass welcomed Madagascar's progress on constructing the RN44 road and highlighted the WBG's support for further investment in rural roads and connectivity. President Malpass also emphasized to President Rajoelina the need for enhancements to transparency, accountability and anti-corruption efforts.

President Malpass urged President Rajoelina to prioritize COVID-19 vaccine deployment and highlighted the positive economic benefits to an accelerated vaccination campaign for Madagascar's tourism sector.

[CLICK HERE PLEASE](#)

French traduction by Jeannot Ramambazafy

Compte-rendu de la rencontre entre le Président du Groupe de la Banque mondiale David Malpass et le Président Andry Nirina Rajoelina de Madagascar

WASHINGTON, le 19 avril 2022 – Hier, le Président du Groupe de la Banque mondiale, David Malpass, a rencontré le Président de Madagascar, Andry Nirina Rajoelina, aux côtés de la Directrice générale du Fonds monétaire international, Kristalina Georgieva.

Le Président Malpass a exprimé sa compassion pour les pertes en vies humaines dues aux violents cyclones et a affirmé l'engagement du Groupe de la Banque mondiale (GBM) à soutenir la riposte de Madagascar à la crise ; y compris par le biais de la composante d'intervention d'urgence contingente (CERC) existant dans le portefeuille actuel de Madagascar à la GBM, ainsi que des financements supplémentaires disponibles auprès du guichet de réponse aux crises de l'IDA. Le Président Malpass a souligné l'importance de diversifier l'agriculture et la nutrition autre que le riz pour réduire les taux de retard de croissance sévères.

Le Président Malpass, la Directrice générale Georgieva et le Président Rajoelina ont discuté de l'impact de l'invasion russe de l'Ukraine sur la situation économique de Madagascar à travers la hausse des prix de l'énergie et des denrées alimentaires. Le Président Malpass a souligné la nécessité de protéger les plus pauvres et les plus vulnérables grâce à des filets de sécurité sociale ciblés et bien conçus.

Le Président Malpass et le Président Rajoelina ont également échangé leurs points de vue sur l'importance de diversifier le bouquet énergétique de Madagascar loin du fioul lourd (HFO) pour améliorer à la fois l'accès et l'accessibilité de l'électricité. Le Président Malpass a souligné l'importance de s'écarter des contrats énergétiques défavorables qui coûtent cher au budget et excluent des dépenses sociales essentielles.

Le Président Malpass a salué les progrès de Madagascar dans la construction de la route RN44 et a souligné le soutien du Groupe de la Banque mondiale avec de nouveaux investissements pour les routes rurales et la connectivité. Le Président Malpass a également souligné au président Rajoelina la nécessité d'améliorer la transparence, la responsabilité et les efforts de lutte contre la corruption.

Le Président Malpass a encouragé le Président Rajoelina à donner la priorité au déploiement du vaccin COVID-19 et a souligné les avantages économiques positifs d'une campagne de vaccination accélérée pour le secteur du tourisme à Madagascar.
